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Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer 

Christiansborg Den 16. januar 2018 

Svar på Udvalget for Landdistrikter og Øers spørgsmål nr. 34 
(Alm. del) af 13. december 2017 stillet efter ønske fra Henning 
Hyllested (EL)  

Spørgsmål 

Hvor mange statslige arbejdspladser er flyttet fra provinsen til København inden 

for de sidste 15 år? 

 

Svar 

Jeg vil henvise til tidligere svar på Erhvervs-, Vækst- og Eksportudvalgets 

spørgsmål 270 af 6. juli 2016, hvori udvalget spurgte til antallet af statslige ar-

bejdspladser, der blev udflyttet fra Hovedstadsområdet til øvrige danske byer i 

perioden september 2011 til juni 2015. Heri fremgår det, at der under den tidligere 

S-ledede regering blev flyttet flere arbejdspladser til end fra hovedstadsområdet i 

den afgrænsede periode. Jeg vedlægger svaret til udvalget til orientering. 

 

Det er ikke muligt at udarbejde en retvisende gennemgang af placeringen af stats-

lige arbejdspladser 15 år tilbage, da det vil indebære, at man sammenligner statens 

opgaver før og efter strukturreformen. Derudover findes der ikke centrale registre 

for flytninger af statslige arbejdspladser og data må således bero på manuelle gen-

nemgange af det materiale, der måtte foreligge i hvert enkelt af de nuværende mi-

nisterier.  

  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Sophie Løhde 

Minister for offentlig innovation 
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